
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 10  
 P10-514993/2023 

Zápis z jednání výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 je pro účely jeho zveřejnění způsobem 
umožňujícím dálkový přístup upraven tak, aby jeho podoba byla v souladu s právními předpisy, 
upravujícími ochranu informací, zejména ochranu osobních údajů, osobnosti a soukromí fyzických osob. 
Originál prezenční listiny je uložen u tajemníka výboru. 

Zápis  

z 11. jednání Výboru pro životní prostředí, 

které se konalo dne 20. 12. 2023, v budově ÚMČ Praha 10 
 
Přítomní členové výboru: Jaroslav Štěpánek, MBA, Marek Dvořák, BBA, RNDr. Tomáš Janík, 
Ph.D., Ing. Jana Komrsková, Martin Kostka, Ing. Viktor Lojík, Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 
Omluvení členové výboru: --- 
Neomluvení členové výboru: --- 
Hosté (viz prezenční listina) 
 
Jednání výboru bylo zahájeno v 17:04 hodin. 
 
Program: navržené body jednání 
 

1) Organizační záležitosti 

2) Návrh nových významných stromů na území Prahy 10 

3) Petice za zachování parku na pozemku parc. č. 1873/105 k.ú. Vršovice 

(Magnitogorská) 

4) Problematika zajišťování zimní schůdnosti chodníků na území Prahy 

5) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

6) Návrh na vyhlášení veřejné zakázky: správa a údržba veřejné zeleně na území MČ 

Praha 10 – informace o přípravě (neveřejný bod jednání z důvodu projednávání 

detailů z dokumentace pro veřejnou zakázku) 

 
Popis průběhu jednání 
 
1) Organizační záležitosti 

Jako ověřovatel byl navržen RNDr. Tomáš Janík, Ph.D. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
Předseda výboru dal hlasovat o vystoupení hostů (kromě posledního neveřejného bodu). 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
 
Členové hlasovali o navrženém programu. 
 
Hlasování: pro 7 proti 0 zdržel se 0 
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2) Návrh nových významných stromů na území Prahy 10 

J. Štěpánek, MBA bod uvedl a sdělil, že návrhy na nové významné stromy byly členům zaslány. 
Poté si převzal slovo Ing. Maršálek a doplnil, že termín pro zasílání návrhů od občanů byl do 
30. 11. Vyhodnocovat návrhy bude pracovní skupina ve složení členové VŽP, Ing. Maršálek 
a Bc. Pecánek zkraje příštího roku. Navíc byl Ing. Kaštovským přidán kaštan koňský ve 
Vršovicích, který byl již v roce 2012 oceněn v anketě veřejnosti u příležitosti kampaně Praha 
10 – Město stromů 2012/2013. RNDr. Janík, Ph.D. se zeptal, zda byl nějak prověřován 
zdravotní stav stromů, aby se nestalo, že vybraný strom poté brzy uhyne. Bc. Pecánek 
odpověděl, že toto prověřováno nebylo a poukázal na to, že v budoucnu by bylo vhodné 
prověřovat i to, zda stromy stojí na veřejném nebo soukromém pozemku. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
3) Petice za zachování parku na pozemku parc. č. 1873/105 k.ú. Vršovice (Magnitogorská) 

J. Štěpánek, MBA upozornil, že tato plocha není parkem. Bc. Pecánek informoval, že on byl 
pověřený odpovědět na předmětnou petici, kde také uvedl, že ze strany státní správy bylo 
vydáno zamítavé stanovisko. Dále shrnul problematiku neudržovaní předmětného pozemku 
ze strany vlastníka společnosti XEDUS CREDIT s.r.o. 
Ing. Maršálek dodal, že vše podstatné již bylo řečeno na ZMČ a navrhl, zda by VŽP přijal 
usnesení ve smyslu toho přijatého na ZMČ. Usnesení výboru je nezávazné na rozdíl od 
usnesení zastupitelstva. Navrhl formulovat usnesení tak, že VŽP doporučuje směřovat 
k zachování plochy parku. Ing. Komrsková se dotázalo, zda to tedy znamená, že nedoporučuje 
výstavbu. A navrhla formulaci usnesení tak, že VŽP nedoporučuje výstavbu. Proběhla diskuse 
ohledně podoby znění usnesení. Ing. Pek, S.E. navrhl na tomto jednání nepřijmout žádné 
usnesení. Na ZMČ již byl definován zájem MČ. Tento materiál bude dále probírán na RMČ 
a jejích poradních orgánech KMN a KÚR. 
 
Členové výboru se tedy shodli, že tento bod bude znovu zařazen na příštím jednání VŽP dne 
15. 1. 2024, kde již bude definováno usnesení.  
 
V 17:25 odešli hosté z řad občanů. 
 
 
4) Problematika zajišťování zimní schůdnosti chodníků na území Prahy 

V 17:26 odešel Ing. Pek, S.E. 
 
Bc. Pecánek uvedl, že v prvním prosincovém víkendu došlo k poměrně extrémnímu sněžení, 
které v Praze často není. Mohlo se pak zdát, že úklid není zvládnut. Ale systém je nastaven tak, 
že se uklízí v pořadí dle priorit, takže na některé chodníky se dostane až v dalších dnech. 
Údržbu většiny chodníků zajišťuje TSK prostřednictvím Pražských služeb. Městská část uklízí 
jen část chodníků, které jsou vyřazeny z údržby TSK. Bylo by vhodné se ještě s TSK sejít a více 
sjednotit údržbu. Ing. Komrsková dodala, že situace byla opravdu komplikovaná i z důvodu 
následného mrazu. 
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V 17:34 přišel zastupitel Ing. Beneš. 
 
Ing. Maršálek uvedl, že zkraje příštího roku bude naplánováno jednání s TSK, na kterém 
budeme chtít zjistit plán jejich úklidu v roce 2024. V průběhu příštího roku se bude řešit také 
veřejná zakázka na úklid. 
 
M. Kostka se dotázal, zda je také harmonogram úklidu posypu. Bc. Pecánek zareagoval, že až 
při dlouhodobé příznivé předpovědi bude vydán pokyn ke stažení štěrku, jinak bude stažen až 
po zimní sezoně. 
 
Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
5) Různé + iniciativní návrhy členů VŽP 

Ing. Maršálek 
 Návrh na rozšíření uličních stromořadí byl zaslán na MHMP 
 Byly zahájeny 2 posuzování vlivů na životní prostředí – obě místa jsou mimo území 

Prahy 10, termín na vyjádření je do 17. 1. 2024 
 
 
6) Návrh na vyhlášení veřejné zakázky: správa a údržba veřejné zeleně na území MČ Praha 10 

– informace o přípravě (neveřejný bod jednání z důvodu projednávání detailů 
z dokumentace pro veřejnou zakázku) 
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Tento bod byl projednán bez usnesení. 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:44 hodin. 
 
 
 
Přílohy:  
č. 1 Prezenční listina 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
RNDr. Tomáš Janík, Ph.D. 
jméno a podpis ověřovatele 
 

Jaroslav Štěpánek, MBA 
jméno a podpis předsedy 

 
 
 
 
Bc. Martin Pecánek 
jméno a podpis TAJ výboru 
 
 
8. 1. 2024 
datum vyhotovení zápisu 
 


